

Referat af møde i ”kfs-gruppen” mandag den 14.1.201, kl. 17:00 – 19:00, afholdt i vores lokaler i beboerhuset.

Deltagere: Ruth P., Sven Erik B., Bent C. Karin S. og Dan S.

Afbud: John P.

Følgende dagsorden:

1. Puljeansøgninger. **Der vi blive fremsendt 2 puljeansøgninger fredag.**
2. **Ny Biblioteksplan.** (jeg ved ikke om der er nyt herfra?)
3. Meddelelser:
4. Nyt fra undergrupper.
5. Eventuelt.

Ad. 1 Puljeansøgninger. Der er fremsendt 2 puljeansøgninger til behandling: **Nr. 1 har titlen: Årstidernes mange skatte på Volden.** Lejepladsen på Christianshavns Vold – Elefantens Bastion og Clorofille ansøger om kr.25.000 af Lokaludvalgets 2019 pulje. Beløbet skal dække opførelse af 4 årstidsbestemte workshops. Der vil blive opført en årstidsbestemt workshop hvert kvartal.

Udvalget kan ikke behandle ansøgningen grundet uklarhed dels vedr. støtte til en kommunal lejeplads, dels at det er en privat virksomheds ejer der står som kontaktperson og dels at virksomheden ikke har adresse på Christianshavn. Vi mangler navn på en kontaktperson der er tilknyttet lejepladsen. Herudover er der uklarhed omkring økonomi, da det ikke fremgår hvor sponsorstøtten kommer fra, tillige med at der også er medregnet 2 x marketing uden forklaring.

Nr. 2 har titlen: The BeatRoots- en country forestilling om fællesskab. Forsamlingshuset Operaen på Christiania og Københavns byrumsteater Teatergrad Clorofille ansøger Lokaludvalget om økonomisk støtte på kr.23.200 til opførelse af nævnte forestilling. *Udvalget kan ikke tage stilling til ansøgningen, da der er uklarhed vedr. salg af teaterbilletter på 200 stk. a kr.145,00 i alt kr. 29.000,00 og spørgsmålet er hvad disse indtægter i givet fald skal dække. Et spørgsmål som sekretariatet ikke har kunne få svar på.*

Ad. 2. Biblioteksplanen: Ruth orienterede om at der ikke er nyt siden sidst, men på det kommende CLU-møde kommer lederen for bibliotekerne Bjarne Frey med oplæg vedr. ideerne ang. selve planen og så er vi måske klogere.

Herudover afholdes der Borgermøde på Biblioteket den 29.1. kl. 19:00. Der er ikke nogen dagsorden og det er forvaltningen der indkalder og afholder mødet. Meningen er at høre brugerens meninger. Karin orienterede vedr. biblioteket i Jemtlandsgade, der ligger sammenlagt med Borgerservice. Her er det en noget blandet oplevelse at gå på biblioteket, da der er meget stor sammenblanding mellem borgerservice og bibliotek.

Ad. 3. Meddelelser: Ruth orienterede om at hun skal til møde vedr. ”Vandkulturhuset” i morgen den 15.1. Det sidste møde hun havde deltaget i, var mere i småtingsafdelingen, ikke nogen planer for hvad lokalerne skal bruges til. Ruth spurgte om det kunne tænkes, at der

måske var nogle lokale foreninger, der kunne tænkes at have interesse i disse f.eks. CIK? Dan mente nok mere det skal være maritime foreninger, der vil etablere sig der. Men det bliver sikker spændende med fin udsigt ud over Havnen.

Desværre kan vi måske forvente, som med de øvrige lokaler i København, at lokaler og svømmehal bliver minimal bemandet og så kan man frygte at der vil ske en del hærværk i området, især grundet beliggenheden.

Christian har udsendt en invitation til temaworkshop om Københavns Kultur- og Fritidspolitik den 24. januar kl.19 –21 i Salen på BIBLIOTEKET, Rentemestervej.

Karin og Sven Erik tilmelder sig. Sven Erik orienterer FU.

Ad. 5. Intet.

Ad. 6. Eventuelt: Ruth orienterede om at på Nytårskuren 2018, havde uddelt små sedler, hvor deltageren kunne skriver om synspunkter om Christianshavn. Disse sedler er nu ophængt på biblioteket, så kan man der se hvad den enkelte borger har af meninger om Christianshavn. Planchen tages nok ned ved månedens udgang. Men det er jo meget interessant at læse de enkeltes holdninger og synspunkter.

Vi havde en kort drøftelse vedr. den nye struktur i forvaltningen Kultur og Fritid. Det er blevet meget svært sætte navne på kontaktpersoner. F.eks. er der kun blevet afholdt et møde med brugergruppen for HAL C, da der også der er blevet skiftet ud i toppen og så er der ikke sket yderligere siden sidste møde for ca. ½ år siden.

Vi havde en kort drøftelse vedr. torvet. Ruth oplyste at der er ved at blive etableret en selvstændig Torvenetværksgruppe. Herudover oplyste Sven Erik at der på sidste CLU-møde blev drøftet de udsendte planer fra kommunen vedr. stormflodssikring. Ventilationsskakte og rækværk ved nedgangen skal hæves 30 cm. Torvegruppen har indsendt forslag til at der måske i samme ombæring kunne ske nogle forbedringer på torvet.

Næste møde er: mandag den 18.2.2019 kl. 17:00.

Mødet afsluttet ca. kl. 18:00

For referat: Sven Erik Brockdorff